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Protokoll fört vid Nitus styrelsemöte via Zoom. 

Datum: fredag 30 augusti 2024 

Tid: 9:00-12:00 

 

Närvarande:    Anmält förhinder:   

Lars-Uno Åkesson, Värnamo   Ida Lindh, Skellefteå  

Maria Ahlstedt, Vetlanda     

Åsa Direnius, Ronneby 

Joachim Kahlert, Norrtälje 

Anneli Sahlin, Nynäshamn 

Gunilla Svensson, Hudiksvall  

Birgitta Torgrimson, Örnsköldsvik  

Urban Wickman, Hudiksvall   

Ylvali Winkler, Katrineholm  

Therese Söderström, Örnsköldsvik  

 

1.  Välkommen 

Ordförande Lars-Uno Åkesson hälsade alla i styrelsen välkommen och mötet 

öppnades. 

 

2. Dagordningens godkännande 

Styrelsen godkände dagordningen för mötet. 

 

3. Val av justerare 

Till protokolljusterare för mötet valdes Urban Wickman. 

 

4. Föregående protokoll    

Genomgång av föregående protokoll. Protokollet lades till handlingarna. 

 

5. Actionplan, årshjul inkl. mittnituslärcenter LÄNK   

Mittnituslärcenter: Framöver får medlemskommunerna önska sin ansvarsvecka att visa 

sin verksamhet. Snart har vi gått laget runt inom alla Nitus lärcentra och alla har fått 

möjligheten att visa upp sin verksamhet, likväl har inte alla valt att göra det denna 

omgång. Det är dags att köra en ny omgång. Ett förslag som kom fram var att vi lägger 

in ett tema som ska ingå i innehållet för veckan. Självklart är det frivilligt för varje 

lärcentra om de vill anta temat under deras vecka. Ett exempel på tema är att lägga ut 

en utmaning som de står för. Ylva-Lii Winkler/Katrineholm tar vecka 36 

mittnituslärcenter. Postpublicera gärna inläggen vi gör med mittnituslärcenter så att 

det kommer ut på Facebook också.  

 

6. Tillbakablick Almedalen 2024  

Slutsatser från Almedalen var att det blev lyckat även detta år. Politikerna börjar förstå 

konceptet. Kombinationen med Nya Vägar blev bra. Det blev även lyckat att Nitus 
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höll till inomhus eftersom vädret var extremt varmt. Vi fick till bra ljud och det blev 

bra diskussioner. Diskussionen är i gång och det gäller att vi fortsätter håller i den.  

 

 

7. Mälardalsrådets seminarium 11 september. LÄNK till anmälan. LÄNK till 

skrivelse  

Lars-Uno kommer själv inte kunna medverka den dagen. Det ska kunna gå att vara 

med på länk. Ylva-Lii Winkler och Malin Hellmér kommer närvara på plats.  

  

8. Skolverksprojekt. Fråga från Ylvali Winkler, Campus Viadidakt/Katrineholm  

Söka bidragsmedel via Skolverket. Katrineholm tillsammans med Flen och Vingåker 

söker bidragsmedel via Skolverket ihop. En förfrågan från dem är att inom Nitus starta 

en ny intressegrupp som just fokuserar på detta med att söka bidrag för högre studier. 

Hur samordnar man bidragsansökan för högre studier på bästa sätt? Det är en 

utmaning och resurskrävande för flera lärcentrum att skriva ansökningar och 

stadsbidraget har i flera fall en angörande roll för att ekonomin ska gå ihop för 

lärcentras fortsatta verksamhet.  Intressegruppens delvisa mål kan vara att delge 

varandra sina lyckade ansökningar och att gruppen kan försöka konkretisera hur man 

kan tänka kring ansökningar och hur man söker projekt, exempelvis ESF-projekt. 

Vilka tillgängliga statsbidrag finns att söka? Kan vi slå ihop vilka bidrag som är 

aktuella för ett Lärcentrum att söka? Denna intressegrupp kan locka fler medlemmar 

att vara med.  

 

Malin Hellmér och representanter från de andra två kommunerna har läst tidigare 

ansökningar från kommuner som fått bidraget och upptäckt att det står väldigt lite eller 

inget alls om högre studier. Hur resonerar Skolverket kring deras urval och kriterier? 

Ylvali poängterar att de vet av egen erfarenhet att Skolverkets pengar till dem, gick i 

väldigt liten grad till Campus och i hög grad till Komvux.  

 

En idé som uppdagades var att Nitus bjuder in representanter från de där bidragen kan 

sökas. Att Nitus samkör en digital föreläsning/seminarium inom ämnet.  

 

En annan idé som uppdagades var att Nitus även bjuder in Skolverket i de forum då vi 

träffar politiker.  

 

Birgitta Torgrimson, Örnsköldsvik berättade om skrivelsen Västernorrland gjort till 

utbildningsdepartementet och Skolverket gällande senaste utfallet för stadsbidraget då 

majoriteten av norrlandskommunerna inte fick någon tilldelning.   

 

En idé: Likvärdig teknik för alla Lärcentrum.  

  

9. Ny medlemsansökan från Strömsund  

Styrelsen gick till beslut att godta Strömsund som ny medlem i Nitus. 

  

10. Förslag på MOOC med närhet   

Vidare diskussion inom styrelsen kommer ske gällande att sätta datumen för kurserna 

Grunderna i AI och Cirkulär ekonomi.  

Förslag på veckor:   

Ena kursen: vecka 39, 41, 43  

Andra kursen: vecka 45, 47, 49  

 T
S,

 L
Å,

 IU
W

 —
 D

riv
s 

av
 T

el
lu

sT
al

k:
 ID

 U
O

9N
Dn

Q
X



https://www.malardalsradet.se/kalender/okat-samarbete-for-en-starkt-lararforsorjning-i-stockholm-malarregionen/
https://skolaovansiljan.sharepoint.com/:b:/r/sites/NitusSyrelsegrupp/Delade%20dokument/General/Dokument%20att%20l%C3%A4nka%20till/Skrivelse%20-%20St%C3%A4rkt%20l%C3%A4rarf%C3%B6rs%C3%B6rjning%20i%20Stockholm-M%C3%A4larregionen.pdf?csf=1&web=1&e=lnlE8w
https://skolaovansiljan.sharepoint.com/:b:/r/sites/NitusSyrelsegrupp/Delade%20dokument/General/Dokument%20att%20l%C3%A4nka%20till/Medlemsans%C3%B6kan%20Str%C3%B6msund.pdf?csf=1&web=1&e=qfe15V


3 
 

 

11. Inspel från Cecilia Johansson Uppsala universitet. Nationell samordnare   

“Öppet för klimatet - Grön omställning” Fokus på kurser våren 2025  

 

För att förbättra möjligheterna till vidareutbildning för yrkesverksamma och samtidigt 

hjälpa till i Sveriges arbete för grön omställning har nio svenska lärosäten fått i 

uppdrag att ta fram korta och öppna kurser där inga behörighetskrav är ett måste och 

anmälan behöver inte gå via antagning.se. Detta är ett sätt att sprida lärosätens kurser 

till en bredare publik. Cecilia Johansson från Uppsala universitet har kontaktat Nitus 

för ett samarbete. Hon informerade om att det kommer finnas ett stort utbud med 

kurser under två år som vi kan förmedla till kommuninvånare inom våra nätverk. Hon 

uppmanar också om att lokala behov som är kopplat mot grön omställning är av stort 

intresse för lärosäten och de är helt i linje med att anpassa kurser därefter. 

 

Nitus styrelse kunde ge Cecilia lite inputs från erfarenheter vi har fått av att hålla 

MOOC-kurser på ett Lärcentrum. Inputs såsom behovet från studenter att få en 

tydlighet av upplägget i kursen, vad som ska göras till nästa gång och tydlighet hur 

examinering går till. En önskan fanns också hos flera studenter att få ett intyg att de 

gått kursen samt möjlighet att kunna examinera och få högskolepoäng för kursen. 

Andra inputs av vikt var studentens behov att veta uppskattning om tid, det vill säga 

hur lång tid kursen tar och att en tydlig start och slutdatum finns. Kurser på svenska 

lockar fler att läsa kursen samt att mervärdet av att vara på plats på ett lärcentrum och 

utrymme att kunna diskutera med andra var viktigt. Det måste också finnas en 

tydlighet med att det finns två val, läsa kursen på distans själv eller på plats på ett 

Lärcentrum med chans till diskussion. Veckor där fler yrkesverksamma har möjlighet 

att köra kurser är under oktober-november samt mars-april, inga sportlovsveckor v.7-

10.  

 

Utbudet av kurser finns på sidan learning4professionals. Det finns ett 40-tal kurser 

redan nu och listan kommer fyllas på med kurser och blir klar inom kort. Cecilia 

kommer skicka listan skickas till Lars-Uno som delger den vidare till styrelsen. 

  

12. Förslag på trycksak/broschyr för Nitus: Ett utkast LÄNK  

Tryckt broschyr att dela ut. Målgrupp för den tryckta broschyren är lärosäten och 

politiker. Styrelsen kommenterade förslaget. ytterligare förslag skickas till Lars-Uno. 

 

13. Nya Vägar. Nitus stödja initiativet? LÄNK  

Hur kompletterar vi varandra eftersom vi driver samma frågor? Ska vi kroka arm? Ska 

vi verka tillsammans? Ska Nitus ingå i detta nätverk? Ska vi stödja det? Nitus är en 

tydlig part som stödjer Nya Vägar. Hur vida samverkansformerna oss mellan ska råda 

får tas vidare i annat forum. 

 

14. Nitusdagarna (arbetsgruppen Åsa Direnius, Maria Ahlstedt och Birgitta 

Torgrimson)  

Arbetsgruppen presenterade förslaget. Tema på dagarna: Lärande i ett livslångt 

perspektiv. Detaljerat program kommer inom kort. Birgitta lägger ut Event på 

Nituswebben och möjligheterna att börja anmäla sig finns, dvs webbformuläret 

öppnas.  
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Hotell är bokat för styrelsen. Uppmaning till alla i styrelsen att skicka till Birgitta om 

du deltar eller inte (4 veckor innan=ingen debitering).  

  

15. Nitus vårstämma Katrineholm och LiU:s spridningskonferens UHR-projekt 9-10 

april 2025. Kombinerad årsstämma och spridningskonferens. 

En arbetsgrupp för stämman skapades.  Ylva-Lii Vinkler, Malin Hellmér, Maria 

Ahlstedt och Lars-Uno Åkesson ingår i den arbetsgruppen. 

  

16. Medlemskap för “start up” - fråga från Åsa Dyrenius 

Åsa Dyrenius byter jobb till Vuxenutbildningen i Karlskrona för arbetsuppgifter som 

bland annat uppbyggnad av Campus. Frågan som lyftes med styrelsen var alltså om 

Nitus godtar medlemmar som är i uppbyggnadsfas, det vill säga möjligheten för 

kommuner att vara medlem inför uppstartande av verksamhet för att få del av 

erfarenhetsutbyte etc. Paragraf 4 i Nitus stadgar visar att detta är möjligt. Detta måste 

förtydligas och möjliggöras redan i webbansökan. Webbformuläret måste därför 

omstruktureras, Birgitta och Åsa arbetar ihop kring detta.  

  

17. Nyhetsbrev september 

Följande punkter kommer tas med i nyhetsbrevet för september. 

- Nitusdagarna  

- MOOC-kurser  

- Tillbakablick Almedalen och framåt samt Nya Vägar  

- Erfarenhetsseminarium  

  

18. Kassören har ordet  

Uppdatera styrelsen till Bolagsverket. Lars-Uno skickar ut länken till alla i styrelsen 

att fylla i sina uppgifter. Ligger i Teams.  

  

19. Övriga frågor  

  

20. Laget runt  

  

21. Nästa möte 

Fredag den 20 september klockan 9:00-12:00 via Zoom. 

 

 

 

 

Ordförande: Lars-Uno Åkesson 

Sekreterare: Therese Söderström 

Justerare: Urban Wickman 
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Protokoll fört vid Nitus styrelsemöte via Zoom. 


Datum: fredag 30 augusti 2024 


Tid: 9:00-12:00 


 


Närvarande:    Anmält förhinder:   


Lars-Uno Åkesson, Värnamo   Ida Lindh, Skellefteå  


Maria Ahlstedt, Vetlanda     


Åsa Direnius, Ronneby 


Joachim Kahlert, Norrtälje 


Anneli Sahlin, Nynäshamn 


Gunilla Svensson, Hudiksvall  


Birgitta Torgrimson, Örnsköldsvik  


Urban Wickman, Hudiksvall   


Ylvali Winkler, Katrineholm  


Therese Söderström, Örnsköldsvik  


 


1.  Välkommen 


Ordförande Lars-Uno Åkesson hälsade alla i styrelsen välkommen och mötet 


öppnades. 


 


2. Dagordningens godkännande 


Styrelsen godkände dagordningen för mötet. 


 


3. Val av justerare 


Till protokolljusterare för mötet valdes Urban Wickman. 


 


4. Föregående protokoll    


Genomgång av föregående protokoll. Protokollet lades till handlingarna. 


 


5. Actionplan, årshjul inkl. mittnituslärcenter LÄNK   


Mittnituslärcenter: Framöver får medlemskommunerna önska sin ansvarsvecka att visa 


sin verksamhet. Snart har vi gått laget runt inom alla Nitus lärcentra och alla har fått 


möjligheten att visa upp sin verksamhet, likväl har inte alla valt att göra det denna 


omgång. Det är dags att köra en ny omgång. Ett förslag som kom fram var att vi lägger 


in ett tema som ska ingå i innehållet för veckan. Självklart är det frivilligt för varje 


lärcentra om de vill anta temat under deras vecka. Ett exempel på tema är att lägga ut 


en utmaning som de står för. Ylva-Lii Winkler/Katrineholm tar vecka 36 


mittnituslärcenter. Postpublicera gärna inläggen vi gör med mittnituslärcenter så att 


det kommer ut på Facebook också.  


 


6. Tillbakablick Almedalen 2024  


Slutsatser från Almedalen var att det blev lyckat även detta år. Politikerna börjar förstå 


konceptet. Kombinationen med Nya Vägar blev bra. Det blev även lyckat att Nitus 
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höll till inomhus eftersom vädret var extremt varmt. Vi fick till bra ljud och det blev 


bra diskussioner. Diskussionen är i gång och det gäller att vi fortsätter håller i den.  


 


 


7. Mälardalsrådets seminarium 11 september. LÄNK till anmälan. LÄNK till 


skrivelse  


Lars-Uno kommer själv inte kunna medverka den dagen. Det ska kunna gå att vara 


med på länk. Ylva-Lii Winkler och Malin Hellmér kommer närvara på plats.  


  


8. Skolverksprojekt. Fråga från Ylvali Winkler, Campus Viadidakt/Katrineholm  


Söka bidragsmedel via Skolverket. Katrineholm tillsammans med Flen och Vingåker 


söker bidragsmedel via Skolverket ihop. En förfrågan från dem är att inom Nitus starta 


en ny intressegrupp som just fokuserar på detta med att söka bidrag för högre studier. 


Hur samordnar man bidragsansökan för högre studier på bästa sätt? Det är en 


utmaning och resurskrävande för flera lärcentrum att skriva ansökningar och 


stadsbidraget har i flera fall en angörande roll för att ekonomin ska gå ihop för 


lärcentras fortsatta verksamhet.  Intressegruppens delvisa mål kan vara att delge 


varandra sina lyckade ansökningar och att gruppen kan försöka konkretisera hur man 


kan tänka kring ansökningar och hur man söker projekt, exempelvis ESF-projekt. 


Vilka tillgängliga statsbidrag finns att söka? Kan vi slå ihop vilka bidrag som är 


aktuella för ett Lärcentrum att söka? Denna intressegrupp kan locka fler medlemmar 


att vara med.  


 


Malin Hellmér och representanter från de andra två kommunerna har läst tidigare 


ansökningar från kommuner som fått bidraget och upptäckt att det står väldigt lite eller 


inget alls om högre studier. Hur resonerar Skolverket kring deras urval och kriterier? 


Ylvali poängterar att de vet av egen erfarenhet att Skolverkets pengar till dem, gick i 


väldigt liten grad till Campus och i hög grad till Komvux.  


 


En idé som uppdagades var att Nitus bjuder in representanter från de där bidragen kan 


sökas. Att Nitus samkör en digital föreläsning/seminarium inom ämnet.  


 


En annan idé som uppdagades var att Nitus även bjuder in Skolverket i de forum då vi 


träffar politiker.  


 


Birgitta Torgrimson, Örnsköldsvik berättade om skrivelsen Västernorrland gjort till 


utbildningsdepartementet och Skolverket gällande senaste utfallet för stadsbidraget då 


majoriteten av norrlandskommunerna inte fick någon tilldelning.   


 


En idé: Likvärdig teknik för alla Lärcentrum.  


  


9. Ny medlemsansökan från Strömsund  


Styrelsen gick till beslut att godta Strömsund som ny medlem i Nitus. 


  


10. Förslag på MOOC med närhet   


Vidare diskussion inom styrelsen kommer ske gällande att sätta datumen för kurserna 


Grunderna i AI och Cirkulär ekonomi.  


Förslag på veckor:   


Ena kursen: vecka 39, 41, 43  


Andra kursen: vecka 45, 47, 49  



https://www.malardalsradet.se/kalender/okat-samarbete-for-en-starkt-lararforsorjning-i-stockholm-malarregionen/
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11. Inspel från Cecilia Johansson Uppsala universitet. Nationell samordnare   


“Öppet för klimatet - Grön omställning” Fokus på kurser våren 2025  


 


För att förbättra möjligheterna till vidareutbildning för yrkesverksamma och samtidigt 


hjälpa till i Sveriges arbete för grön omställning har nio svenska lärosäten fått i 


uppdrag att ta fram korta och öppna kurser där inga behörighetskrav är ett måste och 


anmälan behöver inte gå via antagning.se. Detta är ett sätt att sprida lärosätens kurser 


till en bredare publik. Cecilia Johansson från Uppsala universitet har kontaktat Nitus 


för ett samarbete. Hon informerade om att det kommer finnas ett stort utbud med 


kurser under två år som vi kan förmedla till kommuninvånare inom våra nätverk. Hon 


uppmanar också om att lokala behov som är kopplat mot grön omställning är av stort 


intresse för lärosäten och de är helt i linje med att anpassa kurser därefter. 


 


Nitus styrelse kunde ge Cecilia lite inputs från erfarenheter vi har fått av att hålla 


MOOC-kurser på ett Lärcentrum. Inputs såsom behovet från studenter att få en 


tydlighet av upplägget i kursen, vad som ska göras till nästa gång och tydlighet hur 


examinering går till. En önskan fanns också hos flera studenter att få ett intyg att de 


gått kursen samt möjlighet att kunna examinera och få högskolepoäng för kursen. 


Andra inputs av vikt var studentens behov att veta uppskattning om tid, det vill säga 


hur lång tid kursen tar och att en tydlig start och slutdatum finns. Kurser på svenska 


lockar fler att läsa kursen samt att mervärdet av att vara på plats på ett lärcentrum och 


utrymme att kunna diskutera med andra var viktigt. Det måste också finnas en 


tydlighet med att det finns två val, läsa kursen på distans själv eller på plats på ett 


Lärcentrum med chans till diskussion. Veckor där fler yrkesverksamma har möjlighet 


att köra kurser är under oktober-november samt mars-april, inga sportlovsveckor v.7-


10.  


 


Utbudet av kurser finns på sidan learning4professionals. Det finns ett 40-tal kurser 


redan nu och listan kommer fyllas på med kurser och blir klar inom kort. Cecilia 


kommer skicka listan skickas till Lars-Uno som delger den vidare till styrelsen. 


  


12. Förslag på trycksak/broschyr för Nitus: Ett utkast LÄNK  


Tryckt broschyr att dela ut. Målgrupp för den tryckta broschyren är lärosäten och 


politiker. Styrelsen kommenterade förslaget. ytterligare förslag skickas till Lars-Uno. 


 


13. Nya Vägar. Nitus stödja initiativet? LÄNK  


Hur kompletterar vi varandra eftersom vi driver samma frågor? Ska vi kroka arm? Ska 


vi verka tillsammans? Ska Nitus ingå i detta nätverk? Ska vi stödja det? Nitus är en 


tydlig part som stödjer Nya Vägar. Hur vida samverkansformerna oss mellan ska råda 


får tas vidare i annat forum. 


 


14. Nitusdagarna (arbetsgruppen Åsa Direnius, Maria Ahlstedt och Birgitta 


Torgrimson)  


Arbetsgruppen presenterade förslaget. Tema på dagarna: Lärande i ett livslångt 


perspektiv. Detaljerat program kommer inom kort. Birgitta lägger ut Event på 


Nituswebben och möjligheterna att börja anmäla sig finns, dvs webbformuläret 


öppnas.  



https://skolaovansiljan.sharepoint.com/:b:/r/sites/NitusSyrelsegrupp/Delade%20dokument/General/Dokument%20att%20l%C3%A4nka%20till/Nitus%20folder%20Utkast%202024.pdf?csf=1&web=1&e=g2jtca

https://nyavagar.se/
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Hotell är bokat för styrelsen. Uppmaning till alla i styrelsen att skicka till Birgitta om 


du deltar eller inte (4 veckor innan=ingen debitering).  


  


15. Nitus vårstämma Katrineholm och LiU:s spridningskonferens UHR-projekt 9-10 


april 2025. Kombinerad årsstämma och spridningskonferens. 


En arbetsgrupp för stämman skapades.  Ylva-Lii Vinkler, Malin Hellmér, Maria 


Ahlstedt och Lars-Uno Åkesson ingår i den arbetsgruppen. 


  


16. Medlemskap för “start up” - fråga från Åsa Dyrenius 


Åsa Dyrenius byter jobb till Vuxenutbildningen i Karlskrona för arbetsuppgifter som 


bland annat uppbyggnad av Campus. Frågan som lyftes med styrelsen var alltså om 


Nitus godtar medlemmar som är i uppbyggnadsfas, det vill säga möjligheten för 


kommuner att vara medlem inför uppstartande av verksamhet för att få del av 


erfarenhetsutbyte etc. Paragraf 4 i Nitus stadgar visar att detta är möjligt. Detta måste 


förtydligas och möjliggöras redan i webbansökan. Webbformuläret måste därför 


omstruktureras, Birgitta och Åsa arbetar ihop kring detta.  


  


17. Nyhetsbrev september 


Följande punkter kommer tas med i nyhetsbrevet för september. 


- Nitusdagarna  


- MOOC-kurser  


- Tillbakablick Almedalen och framåt samt Nya Vägar  


- Erfarenhetsseminarium  


  


18. Kassören har ordet  


Uppdatera styrelsen till Bolagsverket. Lars-Uno skickar ut länken till alla i styrelsen 


att fylla i sina uppgifter. Ligger i Teams.  


  


19. Övriga frågor  


  


20. Laget runt  


  


21. Nästa möte 


Fredag den 20 september klockan 9:00-12:00 via Zoom. 


 


 


 


 


Ordförande: Lars-Uno Åkesson 


Sekreterare: Therese Söderström 


Justerare: Urban Wickman 
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